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Referat af 3. bestyrelsesmøde i skoleåret 2023/24 onsdag d. 6. marts 2024  

på Esrum Kost- og Friskole 

 
Deltagere: Mia Hesselberg-Thomsen, Lis Zachrau Spo (deltog på Teams), Jesper Wedege, Anette 
Rix, Gitte Tornbøl Ottesen, John Rønnenfelt, Charlotte Høgenhaug, Lisbeth Borg og Bjørn Strange. 
Fraværende: Margrethe Schindler på barselsorlov  
 
Dagsorden:  
1. Godkendelse af dagsorden 
 2. Godkendelse af referat af bestyrelsesmøde 15. november 2023  
3. Orientering fra forstander – Rix  
4. Orientering fra skolen - Charlotte  
5. Orientering fra kosten – Gitte / Rix  
6. Orientering fra TAP - Lisbeth  
7. Orientering fra medarbejderrepræsentant - John  
8. Orientering fra forældrerepræsentanterne 
9. Budgetpræsentation 2024 –Rix og Lisbeth  
10. Takster og forslag til stigninger – Rix og Mia  
11. Planlægning af generalforsamling den 9. april  
12. Resultatløn – Mødepunktet er alene med bestyrelsen – Mia 
 
Pkt. 1 
Dagsorden godkendt. 
 
Pkt. 2 

Referat godkendt. 
 
Pkt. 3 

Anette Rix præsenterede den nye afdelingsleder på Kosten. Gitte Ottesen blev udvalgt blandt et stort 
antal (12) ansøgere. Gitte har tidligere arbejdet 16 år på bostedet Kløverengen i Vallensbæk. Gitte 
bor i Ishøj.  
Hun bød også John Rønnenfelt velkommen tilbage i bestyrelsen. John er valgt som ny TR. Han har 
tidligere været bestyrelsesmedlem som medarbejderrepræsentant. 
Anette Rix nævnte, som sit første punkt, den indsats, som er sat i gang for at udbygge samarbejdet 
mellem Skolen og Kosten. Hun beskrev det som brobygning mellem de to afsnit og et tiltag for at gøre 
skolens hverdag mere fælles for såvel elever som lærere. Hun beskrev en ny arbejdspladsvurdering 
værende under udarbejdelse. Rix omtalte en ny MED-aftale med vægt på beskrivelse af de 
procedurer, som indgår i arbejdet. Hun beskrev et nyt princip for vagt-skemaer på Kostafdelingen. 
Rådighedsvagterne ophørte i august, på nær to, der lå i weekenderne. De besættes fra næste skoleår 
af skolens vågne nattevagter. Blandt nye initiativer nævnte Rix i første omgang en klar beskrivelse af 
skolens formål, et nyt logo, en ny hjemmeside – iværksat d. 4/3.                                                                                          
Skolen holder Åbent Hus d. 25. april fra kl. 10 – 15.                                                                      
Genoptaget samarbejdet med Esrum Borgerforening.                                                                       
”Gammel elevfest” udstrækkes til at være for alle tidligere elever. Forårets lejrskoler går til Bornholm 
for de ældste og til Hundested for de yngste. Skolen har haft uanmeldt tilsyn vedr. hash på baggrund 
af en forældrehenvendelse. I tilsynet deltog to medarbejdere fra Socialtilsynet, som varetages af 
Region Syd. I debatten herefter nævnte Forstanderen, at skolen havde forbudt Puff Bars, og at man 
stillede krav til nye elever om, at man ikke måtte være afhængig af rusmidler, hvis man skulle være 
elev på skolen.                                
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Skolen har fået ny bus. Længe savnet.                                                                                                     
Skolen får nyt medicinmodul. Et gennemført Notatsystem og sundhedskort til eleverne, således at de 
ansvarlige vil have adgang til sundhedsinformation. Det nye medicinsystem påtænkes først indført 
lige inden sommerferien, da det har været væsentligt for implementeringen, at få den nye 
medicinansvarlige med ind over processen. 
På personalesiden har man indrettet det tidligere lærerværelse til en personalelounge med 
arbejdsplads til forberedelse. Mødeaktivitet med bestyrelse er herefter flyttet til Stalden. 
 
Pkt. 4 
Charlotte omtalte elevtallet, som d.d. er 45. 29 dagelever (10 henviste) og 16 kostelever. I Gruppe 2 
og 3 er der i alt 29 elever og i Gruppe 4 og 5 er der 16 elever. 8 lærere.  
Hun nævnte at det tidligere begreb ”Efterværn” i dag har ændret betegnelse til ”Ungestøtte”, som 
skolen arbejder på at få indarbejdet som et tilbud til de kommuner, der har børn på Kostafdelingen. 
Skolen har etableret svømmeundervisning, og der arbejdes, udover de traditionelle skolefag, med 
teater, lejrskole og temaundervisning. For tiden pågår planlægning af årsprøverne for de ældste og 
skolen deltager i kommunalt censorsamarbejde.                                                                
Tilsynsførende med undervisningen, Søren Erhard Hansen, har været på besøg.   
Charlotte beskriver en undersøgelse, hvor af det fremgår at eleverne oplever undervisningen 
spændende og ser faglige fremskridt. De fortæller, at lærerne er gode til at støtte dem.   
Med henblik på det kommende år er elevtallet 32 på Friskolesiden og 14 på Kostskolen. Rix nævner, 
at hendes håb/forventning er, at vi vil kunne huse 22 på Kostafdelingen med de nuværende faciliteter. 
Ikke nødvendigvis i år, men som et mål.                                                                                     
 
Det blev nævnt, at der fortsat er et problem med mobiltelefoner om natten. Der er kostelever, der 
sover for lidt. Skal der laves regler på det område, kræver det samtykkeerklæringer fra forældrene. 
 
Pkt. 5 
Gitte – som er begyndt som afdelingsleder på Kosten i denne uge – fortalte, sammen med Rix, at hun 
kunne se musiske aktiviteter tilgodeset endnu mere. Det nævntes, at nattevagten på kosten skulle stå 
for tidlig morgenmad frem for køkkenet fremover. 
 
Pkt. 6 
Lisbeth nævnte, at Cecilie var tilbage fra barsel, og at hun, køkkenet og pedellerne holdt 14-dages 
møder for at orientere hinanden. 
 
Pkt.7 
John talte om en forventelig ny start på Kostafdelingen. Han mente, at kosteleverne var blevet bedre 
til at gå i skole. Han omtalte den nye forstander rosende. Rutineret. God omsorg for eleverne. Tydelig. 
Han talte om et højere informationsniveau end tidligere og beskrev sig mere involveret i rollen som TR 
end tidligere. Han talte om en ny start for skolen og bød Gitte velkommen til. 
 
Pkt. 8 
Jesper havde ingen bemærkninger. 
  
Pkt. 9 
Lisbeth gennemgik budgettet for 2024. Nævnte øgede udgifter pga de statslige overenskomster, som 
allerede pr. 1. april i år øges med en lønudgift 5%. Det samlede budget er lagt med henblik på at 
kunne skabe et overskud på ca. 2 % - 414.000 af et samlet budget på lidt over 21 mio. Budgettet er 
baseret på et årselevtal på Kosten på 18 elever. I øjeblikket har vi 16 Kostelever. Forslaget til budget  
 

http://www.esrumkostskole.dk/


 

 

Esrum Hovedgade 18, 3230 Græsted +45 48 39 09 50 www.esrumkostskole.dk 

 

 
indebærer en stigning i Skolepengene fra de nuværende 1795 til 2100 kr. pr. måned. Forelagt tallene 
gav bestyrelsen sin tilslutning hertil med virkning fra d. 1. august 2024.  
 
Pkt. 10 
Skolens familieterapi er nedlagt. Kommunerne har hjemtaget denne del. Skolen udarbejder tilbud 
på ”Ungestøtte-ordning” til kommunerne. ”Ungestøtte” er et tilbud til kostelever om at have en mentor 
med sig i uddannelsesforløbet, sådan at de overgange, det medfører at skulle stå alene mindskes, og 
at frafaldsprocenten i det videre uddannelsesforløb reduceres.  
 
John nævnte, at det med fordel kunne være en lærer fra Kostskolen, som var bekendt med elevernes 
vilkår og historie, som varetog opgaven. 
 
Pkt. 11 
Generalforsamling d. 9. april kl. 18 på skolen. Mia orienterede om, at Bente Haugaard har givet 
tilsagn om at være dirigent, og at Margrethe Schindler genopstiller til bestyrelsen, og træder tilbage i 
sin funktion efter sommerferien.                                                                                                                    
Liz Zachrau Spos datter går ud af skolen til sommer, og Liz udtræder derfor af bestyrelsen. Vi er 
således i bekneb for en forældrerepræsentant. Lisbeth og Rix søger i forældrekredsen for et 
bestyrelsesmedlem og to suppleanter.                                                                                                          
Mia udarbejder forslag til vedtægtsændringer, hvoraf det fremgår, at skolen ikke længere har en 
souschefstilling. Hun nævnte ligeledes muligheden for at udarbejde en forretningsorden.                  
På hjemmesiden skal kun fremgå mail og mobil på Mia. Ikke på yderligere bestyrelsesmedlemmer 
 
Pkt. 12 
Lukket møde                                                                                                                                                  
Bestyrelsen behandlede Forstanderens Resultatlønskontrakt og kommenterede udkastet til aftale. 
                                     
  
 
. 
For referatet 
Bjørn Strange  
Dato og underskrift;                  
 
 
__________________   __________________   
Mia Hesselberg-Thomsen  Lis Zachrau Spo   
Bestyrelsesleder   Vice bestyrelsesleder   
 
 
    
 
 
__________________  __________________ 
Bjørn Strange   Jesper Wedege 
Bestyrelsesmedlem  Forældrerep.                               
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